
 Témavezetőként immár ötödik éve veszek részt az ETDK 

munkálataiban, és eddig az általam koordinált hallgatók közül négynek sikerült 

olyan minőségű munkát kiviteleznie, amellyel bejutott az OTDK-ra. Egy-egy 

ilyen dolgozat mögött néha több hónapos, akár több éves rendszeres munka áll, 

hiszen egy adott témakörben az abszolút kezdő szintről el kell jutni oda, ahol 

már valamilyen eredményt is fel lehet mutatni. Ez egyértelműen sok egyéni 

munkát igényel a hallgató részéről és ugyanakkor koherens stratégiát a 

témavezető részéről is. 

 A továbbtanulás érdekében (pl. megfelelő minőségű külföldi ösztöndíjak 

megpályázása) egy díjnyertes dolgozatnak – amely esetleg szaklapban publikált 

dolgozatban finalizálódik –, nagy szerepe lehet, ezért érdemes ezt a plusz 

energiát befektetni. 

 Az OTDK szabályzatának értelmében kétévente rendeznek OTDK-t és 

mindig kizárólag ugyanazzal a dolgozattal lehet jelentkezni, amit a korábbi 

szinten, az ETDK-n már bemutattak. Ez egyrészt jó, mivel serkentőleg hat a 

bemutatott dolgozatok színvonalára és egy jobb kontrollt tesz lehetővé, 

másrészt egy fáziseltolódást időz elő a bemutató diákok aktuális munkája és a 

bemutatott dolgozat között, viszont nem teszi lehetővé a folyamaton belüli 

minőségjavulást. 

 Mindez csak annak a jelentőségét hangsúlyozza, hogy mennyire fontos 

már helyi szinten is professzionálisan megírt, szakmailag tartalmas dolgozattal 

jelentkezni az ETDK-ra. Az eddigi eredmények folyamatosan javuló 

tendenciája azt mutatja, hogy a Babeş-Bolyai Tudományegyetem diákjai és 

oktatói egyre nagyobb hangsúlyt fektetnek a diákköri konferenciára való 

felkészülésre, és így egyre több hallgatót sikerül bevonni a tényleges 

kutatómunkákba még az alapképzés idején. 

Remélhetőleg ez a trend a következő években is fennmarad és egyre jobb 

szakmai eredmények születnek. 
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